

الفريق الوطني للتصدي لفيروس كورونا: اعتماد آلية الإشارة الضوئية لمستوى انتشار فيروس كورونا وفق المتوسط اليومي لعدد الحالات في العناية المركزة وتحديث دليل الاشتراطات الصحية

آلية عمل الإشارة الضوئية لمستوى انتشار فيروس كورونا

تعتمد الآلية المحدثة على المتوسط اليومي لعدد الحالات في العناية المركزة على النحو التالي:



المتوسط اليومي للحالات في العناية المركزة	المستويات
حين يبلغ المتوسط اليومي للحالات في العناية المركزة 50 حالة أو أقل لمدة 14 يومًا.	الأخضر
حين يبلغ المتوسط اليومي للحالات في العناية المركزة 51 - 100 حالة لمدة 7 أيام.	الأصفر
حين يبلغ المتوسط اليومي للحالات في العناية المركزة 101 - 200 حالة لمدة 4 أيام.	البرتقالي
حين يبلغ المتوسط اليومي للحالات في العناية المركزة 201 حالة أو أكثر لمدة 3 أيام.	الأحمر

الانتقال من مستوى لآخر تنازلياً يستوجب البقاء في نفس المستوى لمدة لا تقل عن أسبوع.

الانتقال من مستوى إلى آخر تصاعدياً لا يستوجب إتمام المدة المحددة لكل مستوى، حيث يمكن الانتقال على سبيل المثال مباشرةً من المستوى الأخضر إلى المستوى الأحمر دون المرور بالمستويين الأصفر والبرتقالي.

يمكن للفريق الوطني الطبي التوصية بالانتقال إلى أي مرحلة بناءً على أي مستجدات طارئة، مشيراً بأن الضوابط المحددة للمستويات وفق آلية الإشارة الضوئية لمستوى انتشار فيروس كورونا قابلة للتغيير بحسب المعطيات والمستجدات.





COVID-19 Alert Level Traffic Light System updates



COVID-19 Alert Level Traffic Light System:



The alert level will change depending on the rolling average of positive cases in intensive care, as follows:

Alert levels	Average percentage of cases in ICU
 Green	If the rolling average of positive cases in intensive care units is 50 or less for 14 days.
 Yellow	If the rolling average of positive cases in intensive care units is 51 - 100 cases for 7 days.
 Orange	If the rolling average of positive cases within intensive care units is 101- 200 for 4 days.
 Red	If the rolling average for positive cases within intensive care units is 201 or more for 3 days.

- **Deescalating from one level to the level below** requires the same level to be maintained for a period of no less than a week.
- **Escalating from a lower alert level to a higher one** can take place with immediate effect. Moving directly from the Green Alert Level to the Red Alert Level is possible without going through the yellow and orange levels.
- **Moving to an alert level** can be recommended based on various emergency developments and that some dates may be designated a higher alert level in the interest of public health and safety.